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Verslag vergadering controlecommissie (openbaar) 

 

 

Datum 28 september 2023 

Tijd 16.00 uur 

Locatie Grutte Keamer  

Aanwezig:  

Leden Dhr. G. Terpstra (CDA, voorzitter), dhr. T.J. Baas (steunfractielid FVD), dhr. 

J.W.F. Graansma (PVV), dhr. IJ. van Kammen (FNP), mevr. A. Vellema-Plazier 

(CU), dhr. E.J. de Vries (zelfstandig raadslid) 
Griffie Mevr. R. de Vries-Mulder (adjunct-griffier) en mevr. F. Koster (verslag) 

Adviseurs Dhr. J. Spoelstra (wethouder), dhr. M. de Jong (gemeentesecretaris), dhr. E. 

Dost (senior financieel adviseur) en mevr. T. Tamminga (concerncontroller) 

Flynth Adviseurs 

en accountants 

De heren S. Hof en T. van der Woude 

Afwezig: Dhr. J. Hooghiemstra (GBA), dhr. H.K. Speulman (PvdA), dhr. R.H.M. Weggen 

(steunfractielid GroenLinks) 

 

 

  

1. 

 

Opening, mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 16.03 uur en heet de aanwezigen, en met name 

de heren Hof en Van der Woude van Flynth, van harte welkom. 

 

Afwezig zijn de heren Hooghiemstra, Speulman en Weggen. 

 

2. 

 

Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. 

 

Vaststelling verslag 13 september 2023 

De controlecommissie stelt het verslag van de vergadering van 13 september 2023 

ongewijzigd vast.  

 

4. Vaststelling verslag overleg met rekenkamercommissie 13 september 2023 

De controlecommissie stelt het verslag van het overleg met de rekenkamercommissie 

van 13 september 2023 vast. 

 

5. Actielijst 

@punt 1: de cursus gemeentefinanciën vindt plaats op 31 oktober om 19.30 uur. Het 

punt wordt afgevoerd. 

 

Punt 4 staat vandaag op de agenda en wordt afgevoerd.  

 

6. Ingekomen stukken 

Er zijn geen ingekomen stukken. 

 

7. Rondvraag  

Hier wordt geen gebruik van gemaakt. 

 

7.a Voortgang VIC 

Dit agendapunt is in beslotenheid behandeld. 
 

8. Concept Auditplan 2023 

Dit agendapunt is in beslotenheid behandeld. 
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9. Begrotingswijzigingen oktober 2023 

Dhr. Dost licht de begrotingswijzigingen kort toe. In december komt er nog een keer een 

wijziging. 
 

De circulaire voor uitkeringsjaar 2023 ziet er niet slecht uit, daar zit waarschijnlijk nog 

wel een plusje in maar verder kan er nog veel gebeuren tot december. 

 

Dhr. Van Kammen vraagt of de opvang van vluchtelingen uit Oekraïne de gemeente geld 

gaat kosten als de landelijke bedragen naar beneden worden bijgesteld. 

Dhr. Dost licht toe dat in 2023 de ‘oude’ regeling nog geldt. Hij heeft geen zicht op wat 

het gaat worden. In december komt daar meer duidelijkheid over. 

 

Dhr. Graansma vraagt naar een extra toelichting op de op pagina 4 genoemde opbouw 

van het totaalbedrag van € 4.060.000 (vergoeding per dag per beschikbaar bed). Dhr. 

Dost zal dit op papier zetten. Actie dhr. Dost 

 

Dhr. Baas merkt op dat het bedrag van € 181.000 ook een half miljoen had kunnen zijn 

als de tarieven van gas en elektrisch op een juiste manier begroot waren. Hij vraagt op 

welke tarieven gas en energie zijn begroot want de tarieven zijn vanaf ongeveer 

maart/april alleen maar naar beneden gegaan. 

Dhr. Dost licht toe dat dit feitelijk al in het begin van het jaar speelde. We hebben nu de 

verwerking pas gedaan in de begroting van 2023.  

 

Op de vraag van dhr. Terpstra of we flexibele of vaste tarieven voor gas en elektrisch 

hanteren, antwoordt dhr. Dost dat de tarieven voor een periode vast lagen. Hij zal 

uitzoeken hoe de tarieven zich verhouden tot de oorspronkelijke begroting en hoe het zit 

met de aanpassingen en ten opzichte van het totaal. Actie dhr. Dost 

 

Dhr. Terpstra merkt op dat de indexaties van Caparis meevallen (voorspelling was 10% 

maar het is 3,5% geworden). Hij vraagt of ze met de loonstijgingen niet meer omhoog 

gaan.  

Mevr. Tamminga antwoordt dat er landelijk nogal wat over te doen is. Het kan ons wel 

om de oren slaan. 

 

Mevr. Vellema vraagt of de kosten van de ontvlechting ook voor 2024 in de begroting 

worden meegenomen. 

Dhr. Dost licht toe dat er een plan met een begrotingswijziging komt. Het wordt gezien 

als incidenteel geld dat uit de reserve wordt gehaald. 

Wethouder Spoelstra vult aan dat de raad een motie heeft aangenomen om de kosten 

van de ontvlechting als stelpost op te nemen in de begroting. Deze kosten worden ook 

op een aparte kostenplaats bijgehouden. 

Dhr. Van Kammen merkt op dat in de motie stond dat de raad kon kiezen en dan is na 

de begrotingsraad te laat. Daarom is het wel goed om een stelpost mee te nemen in de 

begroting.  

Dhr. Dost licht toe dat deze stelpost geen effect heeft op de baten en lasten van de 

begroting 2024. 

 

De afgesproken toelichtingen worden als addendum aan de begrotingswijzingen 

toegevoegd. Actie dhr. Dost/mevr. De Vries  

 

10. Overzicht ruwe gronden 

Het is mooi dat we als controlecommissie nu de oppervlaktes en totale financiële waarde 

van de ruwe gronden weten.  

Dhr. Van Kammen vindt de controlecommissie niet het gremium om de potentie van de 

gronden te bespreken. Hiermee is de controlecommissie het eens. Het past meer in de 
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informatiebijeenkomst Bouwen & Wonen van 5 oktober. De adj. griffier sluit dit kort met 

wethouder Van der Tuin. Actie mevr. De Vries  

 

11. Herijking gemeentefonds 

Mevr. Tamminga licht toe dat de septembercirculaire op dit moment actueel is. Daarin is 

een update gegeven de stand van de onderzoeksagenda van de herijking. Daar zijn we 

nog niet helemaal gelukkig mee. We vinden dat er informatie mist en daar gaan we het 

gesprek over aan. 

Er zit ook een Periodieke Onderhouds Rapportage (POR) bij. Die komt op een aantal 

onderdelen ook weer terug. Daar gaat het bijvoorbeeld over de discussie dat er 

studenten vallen onder eenpersoonshuishoudens. De conclusie van de analyse die 

gedaan is (studenten eruit halen) is dat het bijna geen effect heeft. Mevr. Tamminga en 

anderen hebben daar nogal wat vragen over. Volgende week is er weer overleg en zal 

dat aan de orde gesteld worden.  

 

Er zitten twee onderzoeksrapporten in de POR: eenpersoonshuishoudens en als tweede 

de discussie of de kosten van het sociaal domein het gemeentefonds volgen. Over de 

conclusies zijn ook vragen. Hierover is binnenkort ook overleg. De zorg is dat de 

stapeling van sociale kosten in kleinere gemeenten onvoldoende tot zijn recht komt.  

 

De septembercirculaire baart wel zorgen. De gemeentes worden 3 miljard gekort. De 

nieuwe norm wordt al ‘3 miljard gekort’ en men begint te rekenen vanaf de gedaalde 

rijksfinanciën. Er wordt voorgesorteerd op een groei van het gemeentefonds gekoppeld 

aan het bruto binnenlands product. De VNG is het daar niet mee eens en dient een 

nieuw voorstel in omdat het te weinig recht doet aan de Wmo-kostenstijging. 

 

Op de vraag van dhr. Graansma of het veel effect heeft als de VNG tegenover het Rijk 

staat antwoordt mevr. Tamminga dat de VNG officieel partner is. Het helpt wel als je de 

VNG mee hebt. De VNG kan ook veel beter met een eenduidige boodschap lobbyen.  

 

12. Advisering aan de raad op 12 oktober 2023 

De voorzitter van de controlecommissie gaat in op de onderwerpen: energie, Oekraïne 

en Caparis. Verder zal hij het addendum noemen dat is opgesteld op basis van vragen 

van de controlecommissie. 

 

13. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 17.30 uur en dankt de aanwezigen voor hun 

inbreng.  

 

 


